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Milí spoluobčané, 
 

je za námi rok 2009, který přinesl 
naší obci nemalé změny. Upravili 
jsme prostranství v okolí kaple, 
vysvětili nový zvon, pokračovali 
jsme v budování lokality Strážná 
a v září byla požehnána křížová cesta 
nad obcí. 
 

Rok 2010 nám začal sněhovou 
nadílkou. Zpočátku jsme byli rádi, že 
zima je taková, jakou si ji pamatují 
starší občané. Ale postupně již radost 
opadávala. Obec se proto snažila o co 
nejlepší údržbu chodníků a cest. 
Nebylo však zvládnuto vše tak, jak 
by si každý z nás přál. Údržba 
chodníků se nedařila, snažili jsme se 
udržovat místní komunikace 
v dobrém a sjízdném stavu.  
 

Nezvykle dlouhá zima je již za námi. 
Sluníčko se začíná pomalu ukazovat 
víc a víc a my se začínáme dívat na 
svět veseleji. Těšíme se na zahrady 
a zahrádky, prostě do přírody. Každý 
z nás si chce již uklidit u svého 
domu, aby vesnička byla opět pěkná. 
Udržujme si ji, ať se nám zde líbí. 
Přeji nám všem dobrou náladu 
a pěkné prožití velikonočních svátků. 

Milan Šesták 
 

 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 
 

 

   

 
 

TÉMA NOVIN 
 

TŘIĎME ODPAD! 
 

TŘIĎME HO SPRÁVNĚ! 

 Předjaří 
 

V tento čas předjarní, 
srdce své otvírám, 
tiché šeptám vyznání, 
že chci být milován. 
 

Přijmi slova ta upřímná, 
jenž z nitra tryskají 
nechť nejsou daremná, 
vyřčena potají. 
 

Tichounce šeptaná, 
s křehkou pokorou, 
dojemně deptána, 
s otázkou nejednou. 
 

Odpověď bez slova, 
v očích Tvých hledám, 
začít chci od znova, 
pokoje nemám. 
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Dnešní den 
 

Svítá, den novou nasazuje tvář 
ruměncem obzoru východního, 
pomalu vystupuje jak svatozář, 
nad vrchol kopce nevysokého. 
 

Jaký asi bude dnešní den? 
Vlídný, jak úsměv milované 
ženy? 
Či smutný jako ten, 
co v mlhu a vlhko pohroužený. 
 

Slunným se jeví na pohled, 
ruměnec v zlatou žluť se mění, 
vstávám a to hned, 
dost bylo příjemného snění. 
 

                       Karel Nedbálek     

 
 
 

09 Rozhovor 

 s Tomášem Kutrou 
 

10 Hostišovština 

 Na nové rok… 
 

11 Píseň 

 Svodka 2009 
 

12 Pozvánky 

  
 

Příloha: Třiďte odpad, 

má to smysl! Kde mohu 

v obci odpad odkládat? 
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2 Ze zasedání zastupitelstva obce 

    

    

proběhnou ve dnech 28. a 29. května 2010. 

Volební místnosti budou otevřeny v pátek  

od 14.00 do 22.00 a v sobotu od 8.00 do 14.00 hodin. 

ZASTUPITELSTVO OBCE NA ZASEDÁNÍ DNE 
17. 12. 2009: 

 

1. Rozpočtové opatření. Schválilo rozpočtové 
opatření č. 4/2009. 

2. Zemědělské pozemky. Schválilo žádost 
o bezúplatný převod zemědělských pozemků, které 
jsou ve vlastnictví Pozemkového fondu ČR. 

3. Inventarizace majetku obce. Stanovilo 
inventarizační komisi k provedení inventarizace 
majetku obce k 31. 12. 2009: Předseda komise 
Miroslav Hořčica, členové Ing. Ivan Dort, Rudolf 
Karlík, Vít Zapletal, Dušan Vojáček, Alena 
Pakostová, Edita Němcová. 

4. Poplatky za odpad. Schválilo Obecně závaznou 
vyhlášku obce Hostišová č. 1/2009, kde schválilo 
sazbu místního poplatku za odpad ve výši 480,- 
Kč/osobu a rok. Částka je stanovena dle 
skutečných nákladů obce předchozího roku: vývoz 
popelnic 148.212,- Kč + vývoz kontejnerů 75.992,- 
Kč. Počet obyvatel 450 + 14 rekreačních staveb. 
Výpočet skutečných nákladů: 224.204 : 464 = 
483,- Kč. 

5. Prodej pozemku. Schválilo prodej části pozemku 
p. č. 280/4 o výměře asi 50m2 za cenu 80,- Kč/m2 
manželům Dovrtělovým. 

6. Pronájem pozemku. Schválilo pronájem pozemku 
p. č. 311/2 do konce roku 2015 k zemědělskému 
využití panu Tomáši Kutrovi. 

7. Pronájem pozemku. Schválilo pronájem části 
pozemku p. č. 172/1 o výměře asi 20 m2 na dobu 
neurčitou s výpovědní lhůtou občanskému sdružení 
BAOBABY. 

8. Rozpočtové provizorium. Schválilo rozpočtové 
provizorium na rok 2010. Rozpočet na rok 2010 
bude připraven po ukončení roku 2009. 

9. Příspěvek Naději. Schválilo finanční příspěvek o. 
s. Naděje Otrokovice na rok 2010 ve výši 5.000,- 
Kč. 

10. Příspěvek TJ SOKOL. Schválilo finanční 
příspěvek TJ SOKOL Mysločovice na rok 2010 ve 
výši 3.000,- Kč. Navštěvuje jej 6 dětí z Hostišové. 

 

 

 
 

 

ZASTUPITELSTVO OBCE NA ZASEDÁNÍ DNE 
25. 2. 2010: 

   

1. Rozpočet 2010. Schválilo rozpočet obce na 
rok 2010. Rozpočet je deficitní se schodkem 
361.000,- Kč, který je kryt úsporami 
z minulých let. Propad daňových příjmů 
v roce 2009 byl oproti předchozímu roku 
10 %, zvýšení příjmů v roce 2010 se 
nepředpokládá. V podstatě kryje náklady 
nezbytné pro chod obce. 

2. Dopravní obslužnost. Schválilo smlouvu 
o příspěvku na dopravní obslužnost. Příspěvek 
se zvýšil o 70,- Kč na občana, celkem obec 
zaplatí 32.550,- Kč. 

3. Program ASPI. Schválilo pořízení programu 
ASPI, který umožňuje elektronický přístup 
k právním předpisům, vyhláškám, věstníkům. 
Nabízí snadnější vyhledávání a orientaci 
v zákonech a je levnější než vázaná podoba 
těchto dokumentů. 

4. Směna pozemků. Schválilo záměr obce na 
směnu pozemků na Strážné p. č. 172/11 
a 172/39. Směna se provede z důvodu 
rozšíření komunikace. 

5. Kontrolní výbor. Vzalo na vědomí zprávu 
kontrolního výboru, který jednal 29. 12. 2009 
a zabýval se kontrolou techniky uložené 
v hasičské zbrojnici a neshledal závady. 
Upozornil na dlouhodobě nevyužité 
rozmetadlo uložené ve zbrojnici. 

6. Finanční výbor. Vzalo na vědomí zprávu 
finančního výboru, který zasedal 24. 2. 2010. 
Jednal o hospodaření v roce 2009, vývoji 
daňových příjmů a návrhu rozpočtu na rok 
2010, kontroloval účetní doklady. 

7. ZŠ Mysločovice. Schválilo převedení 
provozních finančních prostředků ZŠ 
Mysločovice do investičního fondu. Od září 
2010 škola zavede čipový systém objednávání 
stravy, který se bude realizovat jako celek, 
proto je nutno prostředky převést. Nejedná se 
o navýšení. 

  
 
 
 

 



 
  
 

Hostišovské noviny 
 

3 Hospodaření obce 
 

HOSPODAŘENÍ OBCE V ROCE 2009 
 

Příjmy Plán Skutečnost 

Daňové příjmy  3 391 000 3 217 986 

 - daně 3 133 000 2 977 288 

 - místní poplatky 232 000 228 325 

 - odvod výtěžku VHP 6 000 2 553 

 - správní poplatky 20 000 9 820 

Nedaňové příjmy 202 000 191 086 

 - splátky půjč. prostředků od obyv. 64 000 63 312 

 - pronájem pozemků 4 000 4 452 

 - pronájem ostatních nemovitostí 37 000 35 280 

 - záležitosti těžebního průmyslu 15 000 17 875 

 - poskytování služeb, prodej zboží 29 000 33 119 

 - nakládání s odpady 13 000 12 702 

 - příjmy z úroků 40 000 24 346 

Kapitálové příjmy 100 000 100 000 

Dotace  1 080 000 1 079 914 

Celkem 4 773 000 4 588 986 

                                                                                     
 

Výdaje  Plán Skutečnost 

Běžné výdaje  3 036 000 2 656 148 

 - zemědělská a potravinářská činnost 17 000 16 434 

 - pozemní komunikace a chodníky 133 000 133 140 

 - dopravní obslužnost 23 000 22 700 

- předškolní zařízení a základní školy 390 000 386 419 

 - příspěvky obč. sdružením 12 000 10 000 

 - kultura 79 000 69 824 

 - divadlo 2 000 1 221 

 - knihovna 35 000 26 585 

 - rozhlas 8 000 7 561 

 - hřiště 31 000 20 538 

 - veřejné osvětlení 28 000 27 755 

 - nakládání s odpady 304 000 307 855 

 - péče o vzhled obce 213 000 92 554 

 - požární ochrana 34 000 28 539 

 - zastupitelstvo obce 758 000 697 864 

 - volby do EP 20 000 11 225 

 - činnost místní správy 901 000 757 000 

 - úroky 8 000 7 511 

 - ostatní provozní výdaje 13 000 4 556 

 - finanční vypořádání dotací 1 000 618 

 - platby daní a poplatků 26 000 26 250 

Kapitálové výdaje  3 418 000 3 167 636 

 - silnice 890 000 884 600 

 - veřejné prostranství 840 000 847 095 

 - vodovod 628 000 576 818 

 - kanalizace 1 043 000 842 056 

 - montáž zvonu 5 000 5 167 

 - územní plánování 12 000 11 900 

Celkem 6 454 000 5 823 783 

   
Financování 1 681 000 1 234 797 

STATISTIKA OBYVATEL 

 

Stav k 1. 1. 2009 455 

Narození 5 

Zemřelí 3 

Přihlášení 15 

Odhlášení 6 

Stav k 31. 12. 2009 466 
 

Stěhování v rámci obce 5 
Sňatky 3 

ROZPOČET OBCE 2010 

Příjmy  3.723.000,- Kč 

Výdaje 4.084.000,- Kč 

Saldo -361.000,- Kč 

Financování 361.000,- Kč 

 
PŘÍJMY 

daňové 3.441.000,- Kč 
nedaňové 159.000,- Kč 
dotace 123.000,- Kč 
 

VÝDAJE 

silnice a veř. doprava 415.000,- Kč 
vodovod  500.000,- Kč 
kanalizace, rozbor vody 304.000,- Kč 
neinvestiční transfer MŠ 155.000,- Kč 
příspěvky rodičům na MŠ 65.000,- Kč 
neinvestiční transfer ZŠ 262.000,- Kč 
příspěvky rodičům na lyžák 5.000,- Kč 
knihovna 31.000,- Kč 
kulturní a společenské akce 60.000,- Kč 
údržba sportovního areálu 20.000,- Kč 
veřejné osvětlení 20.000,- Kč 
územní plánování a rozvoj 62.000,- Kč 
nakládání s odpady 315.000,- Kč 
péče o vzhled obce 200.000,- Kč 
SDH 50.000,- Kč 
zastupitelstvo 750.000,- Kč 
činnost místní správy 780.000,- Kč 
příspěvky obč. sdružením 8.000,- Kč 
ostatní výdaje 82.000,- Kč
 
 

TŘIĎME ODPAD! 
 

TŘIĎME HO SPRÁVNĚ! 
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4 Vodění medvěda 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Již několikrát jsme se na stránkách 

Hostišovských novin zmiňovali o volně 

pobíhajících psech v naší vesnici. Jak je ale 

vidět, nic se nezměnilo. Psi pořád volně 

běhají po celé vesnici a to, co po nich 

zůstává, je naše ostuda a vizitka celé obce. 

Již několikrát jsem byl svědkem toho, kdy se 

malé děti bály jít do obchodu, protože 

u vchodu byl přivázán jeden nebo i více psů. 

To také svědčí o naší bezohlednosti vůči 

ostatním. A tvrdit, že „tento pejsek je 

neškodný a nemůže nikomu nic udělat“, je 

dost naivní.  

Před vstup na hřiště byly nainstalovány 

cedule „udržuj pořádek, zákaz vodění psů, 

zákaz vjezdu motocyklům“. Po pár dnech je 

však někdo strhal – to ovšem ke smůle všech. 

Tyto cedule nejsou dány žádnou vyhláškou 

nebo nařízením. Je to pouze doporučení, jak 

se máme na veřejném prostranství chovat. 

Nemyslím si, že se tahle situace ze dne na 

den změní, ale chtěl bych vás znovu požádat 

o větší ohleduplnost vůči ostatním a o lepší 

ohlídání svých miláčků. 

Dušan Vojáček 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

TŘIĎME ODPAD! 
 

TŘIĎME HO SPRÁVNĚ! 

Vodění medvěda 
 

Letošní vodění medvěda se odehrávalo v duchu voleb, a tak 

stejně jako vloni byli i letos naše masky originálně sladěny. 

A to do podob různých ministrů jako např. ministra financí, 

hospodářství, spravedlnosti… Byli zde k vidění zástupci strany 

tučňáků, volební kapela, nějaký ten mafián, ale i šašci a různé 

maškary. Takže si myslím, že dané téma bylo s podobou 

masek naprosto shodné a účel byl splněn. No a ve finále (až na 

některé odpadlíky) se jako každý rok všichni sešli na 

Kulturním domě a dali si tradiční „smaženicu“. A závěrem 

chci dodat, že se snad i příští vodění medvěda vyvede stejně 

tak dobře jako to letošní.  

Nikola Valová 

    

        VŠÍMÁME SIVŠÍMÁME SIVŠÍMÁME SIVŠÍMÁME SI    
    

� Letošní tříkrálová sbírka vynesla na 

Hostišové celkem 12.365,- Kč. 

� Začátkem března se občané připojili 

k humanitární sbírce pro Diakonii 

Broumov. 

� Velké díky těm, kteří se ochotně ujali 

organizace těchto akcí a všem, kteří 

jakkoli přispěli! 

    

    VŠÍMÁME SIVŠÍMÁME SIVŠÍMÁME SIVŠÍMÁME SI    
    

Všichni, kteří chodí pěšky po cestě ke 

Lhotce, oceňují ty řidiče, kteří při míjení 

pěších ohleduplně zpomalí. Cesta je zvláště 

teď po zimě plná kamínků a přímý zásah 

od kola rychle jedoucího auta už zavání 

zraněním. 
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5 Dětský karneval 

Jak se chystá karneval? 
 

No prosím, už se zase hádají. Kdo? No barvičky – 

Růžová a Černý. Mohli jste je vidět na dětském 

karnevalu. Co mě to jenom napadlo udělat rozhovor 

právě s nimi? Ale už se stalo, tak do toho: 

„Já budu mluvit první, já!“ „A tak to prr, já jsem 

větší!“ „A já zase hezčí!“ „A já chytřejší!“ „A já 

šikovnější!“ „A já …“ 

 

Tak dost! Mluvit bude ten, komu řeknu! A ticho! 

Žádné vymlouvání! Hmm, Hmm.  

Dobrý den, milé barvičky, jsem tu proto, že by naše 

čtenáře jistě zajímalo, jak se chystá takový dětský 

karneval. Nejprve bych se chtěl zeptat Růžové: Co je 

nejdůležitější na úplném začátku? 

„Děkuji za první otázku, hihihi! Na začátku je třeba 

najít vhodné datum, kdy není ani myslivecký ples ve 

Lhotce, ani sazovický Valentýnský, zkrátka kdy mají 

všichni čas na náš karneval. Ten letošní byl už 

čtvrtý!” 

 

Tak už čtvrtý? Dobře tedy, máte vhodné datum, co 

pak? 

No Růžová se obvykle hned rozběhne hledat 
podporu u sponzorů – bez nich by to nešlo a jsme 
rádi, že na náš karneval docela drží. Letos 
Růžová dokonce našla hlavního sponzora, který 
vymyslel efektní tečku za celým karnevalem! 
Každý dostal klínek pizzy – ale to jsem myslím 
teď neměl říkat, že? 

No bylo to trochu předčasné, ale nevadí. Další 

otázka pro Růžovou: To všechno připravujete sama? 

Jejdanánku, to vůbec ne! S dalšími kamarádkami 

barvičkami musíme uspořádat alespoň dva dámské 

večírky (Černý tam nesmí!), na kterých domlouváme 

soutěže pro děti, aby nebyly každý rok všechny 

stejné, co dostanou jako odměnu, taky se 

domlouváme, kdo bude dělat výzdobu, kdo bude 

vedoucí družstev, koho máme přemlouvat, aby se stal 

porotcem a další věci, to se prostě za jeden dámský 

večírek nedá stihnout! 

 

Tomu docela rozumím! A co zatím dělá Černý? 

Tak já jako, abych tak řekl, tedy vlastně, no teda 
… Nic! 

Ale houbeles nic! Černý taky pomáhá, jenom nesmí 

na večírky. Tak třeba jezdí nakupovat kokinka, 

chystá si muziku do diskotéky, protože tu má na 

starosti úplně sám, taky si domlouvá s Hostbandem 

aparaturu – má toho taky dost, nemyslete si! 

Vidím, že s přípravou karnevalu máte asi opravdu 

hodně práce! A kdy se chystá sál?                            ›› 
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6 Dětský karneval 

Sál se chys… Sál chystáme večer před karnevalem. 

Sejdou se všecky barvičky a taky zavoláme nějaké 

kluky – přece nebudeme lozit po žebříku nebo 

přenášet stoly! To právě děláme my a pomáháme 

věšet výzdobu a holky barvičky to všecko načančí, 

nafouknou balónky, spočítají, jestli je na soutěže 

dost koloběžek (nakonec těsně před karnevalem 

stejně jedna vždycky chybí a musí se na poslední 

chvíli shánět náhradní), a pak … a pak už máme 

všechno nachystáno a jdeme domů spat, karneval 

může další den vypuknout.  

 

A jak tedy “vypukává” karneval? Dáme slovo 

Růžové, že, Černý? 

Než přijdou děti, tak jsou všichni strašně napjatí, 

jestli přijdou! Ale když už přijdou, tak je to senzace – 

všichni si hrajeme, soutěžíme, mlsáme, Černý k tomu 

hraje muziku a dělá blbiny, a když už jsme si dost 

vyhráli a měli za sebou všecky soutěže a pusy 

ulepené od kokinek, tak k nám letos přijel stréček 

Mašinka s tím překvapením, co už před chvilkou 

vyprdolil Černý. 

 

Mám tu ještě právě pro Černého pár otázek: Takže se 

letos karneval vydařil? 

Vydařil!  

A za rok, budete chystat další? 

Budeme! 

Hmm, a nemohl byste to říct trochu obšírněji? 

Mohl!  

Děkuji za vyčerpávající odpovědi. Paní Růžová, co 

byste vzkázala našim čtenářům? 

Přijďte za rok zase na karneval! Je tam psina! 

A kokinka! A muzika! A kamarádi! A tak vůbec! 

Dámy a pánové, dnes byli našimi hosty Růžová 

a Černý.  

Michal Mynář 
 

 

  
 

TŘIĎME ODPAD! 
 

TŘIĎME HO SPRÁVNĚ! 
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7 Jak na odpad 

J A K  N A  O D P A D ?  
 

Můj děda i babička mi balívali svačinu klidně do 
použitého papírového sáčku. Dřív mi to přišlo divné, 
já bych teda (dřív) sáček vyhodila a zabalila si sváču 
jinak, ale když o tom přemýšlím teď, tak babička 
s dědou (a určitě nejen ti moji) se vlastně chovali 
ekologicky ☺.  
S odpady je to složité, zdá se. Obyčejný člověk 
dneska musí přemýšlet o tolika věcech: kde sežene 
máslo levněji, kde jsou oplatky v akci. A doma taky 
tolik starostí, s dětmi, s domácností, zahradou, 
zvířaty. To je pak člověk rád, že jde a může udělat 
aspoň jednu věc bezmyšlenkovitě. Vyhodit odpadky. 
A přesto by mělo smysl se u toho zamyslet.  
Když jsem si hledala podklady pro tenhle článek, 
který se má ve finále zabývat tím, jaké jsou možnosti 
třídění odpadu na Hostišové, narazila jsem na jeden 
článek, který se zabýval tím, JAK MOTIVOVAT lidi 
k tomu, aby třídili odpad. A světe div se, oni důrazně 
varovali před tím, poukazovat na to, že TO MÁ 
SMYSL. Prý na to dnes lidi neslyší. Prý je lepší 
motivovat penězi. Hmmm, tož to jsem se ocitla 
v bludném kruhu, protože ty nám, zatím, za to, že 
třídíme, nikdo nedá. (Jsou i země, kde ale tříděný 
odpad odvážejí popeláři zadarmo, zatímco ten 
směsný si člověk zaplatí podle váhy - i to by možná 
byla cesta.) Nicméně já zatím mohu pouze zkusit 
apelovat na to, že bychom neměli být lhostejní 
k tomu, že odpad je možné znovu využít a získat 
z něj znovu užitečné věci a pomoci tím alespoň 
o trochu zlepšit životní prostředí pro nás 
a v budoucnosti pro děti našich dětí. Zkusím tedy 
použít nedoporučovanou formulku: TŘIĎTE 
ODPAD, MÁ TO SMYSL! 
Na Hostišové je několikero možností sběru tříděného 
odpadu. Když už ale někdo třídí, měl by také třídit 
správně. Bohužel se neustále stává, že si lidé pletou 
kontejner na sklo s kontejnerem na plasty. Nebo 
dokonce s obyčejným odpadkovým košem. V příloze 
těchto novin naleznete přehlednou tabulku se 
seznamem tříděného odpadu. Snad vám bude 
užitečným pomocníkem. 
Co už zde funguje dlouho, je právě třídění plastů 
a skla. Žlutý kontejner je na plasty a zelený na sklo. 
Minulý rok se u obchodu objevila popelnice na 
elektroodpad. Tam patří zjednodušeně řečeno vše, co 
„jede“ na elektriku nebo baterky. A je to tedy 

velikostně odpovídající. Lednici tam pravděpodobně 
nenacpete, ale ta se recykluje jinak. Pokud si 
zakoupíte novou a objednáte si dovoz domů, dobrý 
prodejce vám starý a nefunkční spotřebič odveze. 
(Ale pozor, nemusí tak učinit, pokud si z něj něco 
vymontujete…např. kompresor z lednice). Jinak ji 
můžete také sami zavézt k prodejci, od kterého si 
kupujete novou. Prodejce pak hromadně tyto staré 
spotřebiče odevzdává k ekologické likvidaci.  
Malé spotřebiče, které však hodíte do označené 
popelnice, jsou poté také sváženy k ekologické 
likvidaci. Jsou z nich demontovány nebezpečné 
součásti a poté je každá využitelná součástka dále 
recyklována.  
Kromě již zmiňovaných je za hasičárnou kontejner na 
bio odpad, sem patří po dohodě s Technickými 
službami Otrokovice pouze takové odpady ze 
zahrádek, které lze kompostovat, nikoli velké větve. 
A další je kontejner na velký směsný odpad, který je 
také všem znám a hojně využíván. 
Ale novinkou ve sběru tříděného odpadu bude 
v nejbližší době na Hostišové kontejner na tetra paky. 
Neboli krabice od džusů, mléka, ovocných šťáv pro 
děti a podobně. Tento kontejner bude pravděpodobně 
sloužit pro směs papír + tetra pak. Až po svozu bude 
tříděn na třídící lince. A papír i tetra pak bude dále 
využit. 
Nejlepší způsob, jak třídit odpad v domácnosti, je 
pořídit si několik krabic, nebo rovnou odpadkových 
košů, které se už pro tento účel prodávají. Jsou 
hranaté, a když je vyrovnáte vedle sebe, tak 
nezaberou ani tolik místa. A ideálně si můžete pro 
začátek jednotlivé víka polepit seznamem, co do koše 
patří a naopak, co do něj nepatří. Chvíli sice bude 
trvat, než bez přemýšlení vyhodíte na správné místo 
papír od salámu nebo sklenici od kávy, ale opravdu to 
má smysl.  
A teď co, bude to pro nás dostatečná motivace, nebo 

mají „odborníci“ pravdu a třídit nezačneme, protože 

za to nic nedostaneme??? 
 

Pro zájemce o bližší informace doporučuji 
internetové zdroje:  
 

www.tridenijestyl.cz, www.hnutiduha.cz,   
www.rema.cz, www.ekokom.cz 

Jana Ondráčková 
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8 Mýty o třídění odpadu 

M ý t y  o  t ř í d ě n í  M ý t y  o  t ř í d ě n í  M ý t y  o  t ř í d ě n í  M ý t y  o  t ř í d ě n í  o d p a d uo d p a d uo d p a d uo d p a d u  
 

Před vhozením do kontejneru je třeba odstranit 

z PET lahve víčko a etiketu.  
PET láhve můžete do kontejneru vhazovat s etiketou 
i víčkem. Obojí bude při dalším zpracování 
odstraněno. PET láhve sešlápněte!!! Nesešlápnuté 
láhve jsou objemné a tím zdražují přepravu, 
komplikují manipulaci a recyklace se tak stává 
nákladnější. 
 

Před vhozením do kontejneru musím kelímky od 

jogurtů a jiných potravin důkladně vymýt.  
Drobné znečištění obalů nevadí. Stačí tedy, když 
potravinu důkladně dojíte nebo z kelímku 
vyškrábete. Ideální je obal lehce vypláchnout 
například vodou po nádobí. Výjimkou jsou mastné 
obaly, ty je třeba pečlivě vymýt teplou vodou 
s přípravkem na mytí nádobí. 
 

PVC je také plast, a tak patří do žlutého 

kontejneru. 
PVC do kontejneru na tříděný odpad nepatří!!! 
Komplikuje následné zpracování směsných plastů 
a energetické využití. PVC obsahuje chlor, při 
zahřátí tak mohou vznikat nebezpečné zplodiny. 
Tento druh plastu poznáte dle značky 3. Jedná se 
například o novodurové trubky či linoleum. 
 

Před vhozením do kontejneru musím plastové 

obaly od kosmetiky důkladně vymýt, je to 

chemikálie.  
Stačí, když zbytky kosmetických přípravků jako jsou 
mýdla, šampony, krémy vylijete. Dočištěny budou 
při dalším zpracování. 
 

Kovové sponky musí ze sešitů dolů. 
Ze sešitů či jiného papíru svázaného sešívačkou není 
nutné sundat tyto kovové spoje, protože, při 
prvotním zpracování papíru, tzv. rozvláknění, kdy se 
z papíru stane kaše, se svorky odloučí, klesnou ke 
dnu a odtamtud jsou vyseparovány (vytříděny) 
pomocí magnetu.  

Plastová průhledná okénka z obálek musí pryč. 

Problémem při zpracování není ani fóliové okénko 
na obálkách. Zpracovatelé si s tím dokážou poradit.  
 

Recyklovaný papír nepatří do tiskáren? 

Z části je to pravda. Obyčejný recyklovaný papír 
nepatří do tiskáren, může způsobit jejich poškození. 
Na našem trhu se však začal objevovat tzv. 
recyklovaný papír do tiskáren. Je k sehnání snad ve 
všech dobře zásobených papírnictvích. Rozdíl mezi 
nimi je v tom, že ten recyklovaný kancelářský papír 
do tiskáren není tak „chlupatý a prašný“ jako 
klasický recyklovaný papír a nehrozí proto 
poškození tiskárny.  
 

Do kontejneru nesmím vhazovat skartovaný 

papír.  
Do modrého kontejneru vhazujte skartovaný papír 
stejně jako každý jiný papír, který není mokrý, 
mastný nebo jinak znečištěný. Tím se myslí 
i biologické nečistoty. 
 

Kontejnery na nápojový kartón jsou vadně 

vyrobeny. Kartón není možné do něj odhodit. 

Na každém kontejneru je nápis, že je třeba nápojový 
kartón před vhozením stlačit. Otvor v kontejneru je 
speciálně konstruovaný pouze pro stlačený kartón. 
Jen tak je možné do třídící nádoby sesbírat větší 
množství kartónů a zároveň je tak snížena možnost 
vhazovat odpad, který do tohoto kontejneru nepatří! 
 

Před vytříděním nápojového kartónu musím 

odtrhnout umělohmotný uzávěr.  
Při sběru nápojových kartónů prázdný kartón pouze 
vypláchněte vodou, stlačte a i s víčkem odhoďte do 
kontejneru, který je ve vaší obci pro tento odpad 
určen. 

Zdroj: http://www.jaktridit.cz 

http://www.priroda.cz
 

 

ZNAČKY NA OBALECH 
 
Šipky s číslem nebo zkratkou informují o materiálu, z něhož je obal vyroben. Podle této značky 
poznáme, do kterého kontejneru obal patří. 

 
Tato značka znamená, že použitý obal patří do příslušné nádoby na odpad. Pokud je panáček 
přeškrtnutý, obal do popelnice nepatří, protože obsahuje nebezpečné látky. 

 
Zelený bod mají ty obaly, za které je zaplaceno do systému EKO-KOM, jenž zajišťuje sběr a využití 
obalových odpadů. Znamená tedy, že výrobce zaplatil za jeho recyklaci. 
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9 Rozhovor 

F o t o g r a f i e  a  m o j e  z á l i b aF o t o g r a f i e  a  m o j e  z á l i b aF o t o g r a f i e  a  m o j e  z á l i b aF o t o g r a f i e  a  m o j e  z á l i b a     
 

Znáte ten pocit, když otevřete staré album nebo 

krabici se starými fotografiemi? Dýchne na vás směs 

dřívějších okamžiků a chvilek dojímavého štěstí, 

které jste na fotografický papír přenesli pomocí 

fotoaparátu. Mně se tyto chvilky vybavily, když jsem 

si prohlížela sbírku různých fotoaparátů a poslou-

chala zasvěcené vyprávění jejich majitele Tomáše 

Kutry. Přiznám se, že jsem byla překvapena 

množstvím těchto přístrojů a znovu jsem se ujistila, 

kolik je v naší vesnici zajímavostí, o kterých mnozí 

nevědí. Ze zajímavého vyprávění vám nabízím 

rozhovor s Tomášem Kutrou. 

 

Tomáši, co bylo impulzem k tomuto zajímavému 

koníčku a který fotoaparát byl první? 

Byl jsem u kamaráda, který měl sbírku fotoaparátů 

a inspiroval mne natolik, že jsem začal přemýšlet 

o sice malém, ale přece jen nějakém základu foťáků, 

který jsem měl doma, pro můj nový koníček. Prvním 

byl fotoaparát zn. Corina, který jsem koupil na burze 

za 25 korun. Bylo to asi v roce 1998.  
 

Je to jistě zajímavé a ušlechtilé hobby. Kolik 

fotoaparátů dnes obsahuje tvoje sbírka?  

Dnes už mám ve vitrínách 122 fotoaparátů různých 

značek a technického provedení. 

 

U každého sběratele jsou vždy některé kousky 

sbírky více oblíbené nebo jsou také cennější. Jsem 

neznalec, tak se ptám, kterých si nejvíce ceníš? 

Nejzajímavější pro mne jsou fotoaparáty tzv. 

měchové. Jsou to především značky Agfa, Kodak, 

Balda a podobně a také se do sbírky hůře shání. 
 

Počkej, měchové, to by chtělo objasnit, protože 

laikovi takový pojem nic neříká. 

Jde o fotoaparáty, které mají umístěn objektiv na 

posuvném, harmoniku připomínajícím, měchu.  
 

Máš ve sbírce ještě nějaké jiné zajímavosti? 

Určitě jsou to fotoaparáty deskové, které se také 

nazývají boxové, a jejich princip funguje na 

osvětlování skleněné světlocitlivé fotografické desky. 

Podařilo se mi jich zatím získat do sbírky dvanáct. 

 

Jak dalece je tvoje sbírka funkční? 

Více než půlka fotoaparátů funguje a může se s nimi 

fotografovat. 

Co říkáš digitálním fotoaparátům, které jsou dnes 

hodně rozšířené a oblíbené a vytlačují fotografo-

vání na klasický fotografický film? 

Fotografování na klasický film je zajímavější. Já sám 

fotografuji Kodakem a mou největší inspirací je 

pochopitelně dcera Pavlínka. Důkazem toho, že fotím 

já, je Pavlínka s manželkou na většině fotografií. 

 

Vím, že každý koníček se mění časem v obrovské 

spřežení, které nás láká čím dále více se pídit 

a shánět po dalších zajímavých exponátech. Co 

ty? 

Já jsem pořád v začátcích a považují svou sbírku za 

začáteční, neukončenou a podle mých představ ještě 

mnoho chybí. Je to však jako každý koníček náročné 

nejen časově, ale i finančně. 
 

Tak to určitě věřím. Sama dobře vím, jak je 

každý koníček nejen zajímavý, ale i časově 

náročný. Takže ti přeji šťastnou ruku v získávání 

dalších kousků do tvé sbírky a hlavně hodně 

potěšení z tak příjemné záliby.  
 

A abych nezůstala tomuto rozhovoru nic dlužna, 

alespoň pár údajů o historii fotografie a fotoaparátů.  

Víte, že fotografie se řadí mezi zobrazovací 

technologie a projekce obrazů je známá již několik 

staletí? Tzv. camera obscura a camera lucidy byly 

využívány umělci již v 16. století. Za první 

zhotovenou fotografii je považován snímek z roku 

1826 pořízený francouzským vynálezcem Nicéphoe 

Niépce na vyleštěnou cínovou desku pokrytou 

petrolejovým roztokem. Historie fotografování je 

zajímavá pro dnešní fotografy určitě i rokem 1969, 

kdy George Smith a Willard Boyle vynalezli snímače 

typu CCD a v následujícím roce zbudovali CCD 

fotoaparát. Pak už se můžeme klidně vydat do roku 

2000, kdy digitální záznam začíná vytlačovat běžné 

fotografování.  

Tak tolik z historie. Fotografům přeji příjemné 

chvilky se svým přístrojem, ať už klasickým či 

digitálním, a Tomáši Kutrovi díky za rozhovor 

a příjemné chvilky s fotoaparáty.  

O jeho sbírku se zajímala Alena Pakostová. 

 

 

 

 

 

TŘIĎME ODPAD! 
 

TŘIĎME HO SPRÁVNĚ! 
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10 Ale slona neměli! Na nové rok… 

Ale slona neměli! 
 

Hned odpovím kdo. No přece malý cirkus, který asi před 
55 lety zavítal na Hostišovou. Svoje šapitó postavil na plac 
mezi Častovo a Velískovo  - ostatně se tam i promítávalo 
pojízdné kino. Cirkus, jehož jméno jsem již zapomněl, měl 
i nevrlého hnědého medvěda jménem Marza. Také větší 
poníky a jeden z nich jménem Šotek uměl „poznávat“ 
peníze. Hodnotu bankovky vyklepával kopytem. Před 
představením prošli obcí v čele s klaunem.  Ale slona 
neměli! 
 

Thajsko – bývalý Siam – má tvar hlavy slona. I proto je 
tam mají ve velké úctě. Tyto cvičené slony dříve používali 
hlavně na práci při stahování týkových stromů v džungli. 
Dnes však pro ně není moc práce, a tak, hlavně na severu, 
vozí turisty. Jízda na sedačce pro dva je celkem pohodlná. 
Mahaud sedává na hlavě slona. Já jsem si svého Samsona 
řídil sám, ale sedl jsem si mu jen za krk. Je lepší mít 
dlouhé kalhoty, protože jeho štětiny jsou dost hrubé. 
Napřed jsme však koupili banány a při hodinové projížďce 
džunglí jsem ho krmil. 
Musel jsem se naučit thajské povely, aby si je za jízdy bral 
chobotem. Tu paličku s kovovým hrotem jsem skoro 
nepoužil. Měl jsem obavy, aby si to špatně nevysvětlil. 
Jsou to velmi chytrá zvířata. 
Thajsko je buddhistická zem, kde jsou lidé velmi příjemní. 
Jsou tam však i místa, kde je lepší nechodit. Jako třeba 
zlatý trojúhelník mezi Barmou a Laosem tvořeným řekami 
Kok a Mekong. Zde pěstují opium. I když jsou jejich 
zákony velmi přísné, pralesní domorodci z kmenů Lahu, 
Meo, Akha a dalších ho kouří. Také mi jedna žena 
nabízela na žvýkání něco jako betel. Nebrat. Měla z toho 
jazyk i zuby jako VIX. 

Mohl bych psát 
o zlatých buddhistic-
kých chrámech, 
létající zelenině, 
khmérských chrá-
mech, kde bydlí 
opice, nebo taky až 
třetím hlavním městě 
Bangkoku s králov-
ským palácem nebo 
jeho atraktivními 
nočními podniky, 
bylo by toho hodně. 
Ale tady šlo o cirkus 
a slona!  

Kvido Janík 

NA NOVÉ ROK  

DALI ZME SI GROG 
 

Nové rok zme začali u kaple při stromku 
přátelství. Byla nám dosť zima. U nás se říká: 
„Byla kosa“ nebo „zima jak v sírni“. Čaj 
s rumem pomály zamrzal, stejně jak slzičky na 
škraňách při projevech. Dojemný bylo, dyž 
kdosi říkal: “Každá hodina, co propijem, mizé 
v nenávratnu.“ Moja mi potém říkala, že su 
blbec a ešče k temu hluché. Pré říkali: „Každá 
hodina, co prožijem…atd.“ Jak každé rok nám 
zazpívaly Bábinky. Je to úžasný, jak pan 
kapelník Miroslav Hořčica dovede dirigovať 
tolik ženských. Doma máme co dělať, abychom 
dirigovali jednu. Nakonec hráli Hostbandi. Só 
čém dál tém lepčí, akorát je chyba, že se 
navážajó do občanů, u keréch jim nehrozé, že 
dostanó po čuni. Odpoledně se vydařilo a je 
potřeba uvažovať, co dál. Byl by tu jeden nápad. 
Máme u nás dramatické króžek. Nestálo by za to 
nacvičiť muzikál? Za pomoci herců by to 
Bábinky s Hostbandem zvládli levó zadní. 
Mohlo by se to menovať „Tam na konci světa, 
Hostišová vzkvétá“.  
„HOJAHÚ“ (Hostišovský jazykozpytný 
historický ústav) vám přeje hodně úspěchů při 
studiu hostišovščiny. Mluvme, jak nám huba 
narostla, ale dyž nám na úřadoch nebudó 
rozuměť, moséme, na silu, mluviť spisovně. 
Teď trochu z našeho vézkuma! Určitě na 
Hostišové byli aji Francózi. Vemte si enem 
„Božolé“. Je to francózký víno nebo koňak. 
U nás je to „Boženko, nalé ešče jednu“. Nebo si 
řekněte „že pré“ (pré to tak možná bylo). No 
néni to skoro francózky? 
Ešče pár vérazů na zapamatování pro příští 
zimu: 
Fujavica – prudký sněžení s větrem 
Zámětě – závěje 
Fukéř – silné větr (vítr) 
Fukar – ten sice nesóvisé s předešléma 
vérazama, ale fókal (foukal) do vymlácenýho 
obilí, odděloval zrno od plev. Na lidi se to ešče 
nevymyslelo. 
To by stačilo. HOJAHÚ do letošního roku. Učte 
se hostišovsky, lebo kolik řečé znáš, tolikrát si 
čelavěkom íli graždanínom. 

Bizon    

 

 

 

TŘIĎME ODPAD! 
 

TŘIĎME HO SPRÁVNĚ! 
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11 Svodka 2009 

S V O D K A  2 0 0 9 :   

D o  k o p c a ,  z  k o p c a ,  a j  p o  r o v i n ě  
 

Vážená komise vesnice roku, 

nejdřív si nalejte našeho moku 

a pak nám dovolte v krátkém to čase 

představit dědinu v celičké kráse! 

 
Refrén:  
Hostišová mezi lesy maličká je dědina 
posazená do krajiny jak nos mezi očima 
Ze Lhotky deš pořád hore, z Hřebeňa zas s kopca 
I: z Chůma pěkně po rovině capeš jak tá ovca :I 
anebo do Chůma - na langoš, na ruma! 

 
Kapitola první - Malé ohlédnutí za úspěšným 

rokem, lok za lokem 

Tak jako Bizonovi stále jazyk naráží na vylomenou 
stoličku 
tak já se dívám nazpět, to abych si zopakoval každou 
loňskou chviličku,  
To zrovna před rokem byl mráz a mrzlo tak, že naša 
stará basa praščala 
na jaro bylo zasej sucho, dlóho nepršalo, až celá zem 
pukala. 
 

Ale trnek bylo lůni u nás dosť - to robám na potforu, 
chlapom pro radosť! (Tož nalej!) 
 
Refrén 

 
Kapitola druhá - Rekonstrukce ve středu obce, 

kde se tu berou ty ovce? (Ološku!?) 

Asi tak hodinu před Naším svátkem dodělávala sa 
dlažba u kaple 
Vítek se předtým hrabal v hlině a tam našel svědka 
středověku - kus kachle 
prastará studňa z kameňa se zatím přikryla, ale už 
víme, kde tu je 
v tom fofru bagr hrábl nižej a včil u Vojáčků kábl 
sem tam trucuje. 
 

Ale trnek bylo lůni u nás dosť - aj robkám na 
povidla, chlapom pro radosť! (Tož nalej!) 
 

Refrén 

 

Kapitola třetí - Z kroniky sboru hasičského - 

možete naléť bílého, aj červeného, a aj zelenej! 

Že Staří páni hasiť umijó, to víme, aj když lůni byli 
až druzí 
robky za čtvrté místo v extralize pochválil starosta 
Pétr na schůzi! 
Na stavbě když se našel granát, aby bagr nestál, tož 
ho chlapi přenésli 
Hořel jen komín u Čechů, dobře to dopadlo, sirény 
ani nehlesly. 
 

Ale trnek bylo lůni u nás dosť - tetinkám na sušéní, 
strécom pro radosť! (Tož nalej!) 
 

Refrén 

 
Kapitola čtvrtá - Podnikatelé v obci i mimo ni 

(tém mimoněm myslém hlavně Mašinku) 

Zelina chce mět rozhled po kraji, to jasné je, když 
víš, kde staví chalupu, 
A Mira eletrikář říká: já tu elektrárnu do zahrádky 
nadupu! 
Mašinka rozšiřuje rajón a má novó picérku aj novó 
hospodu 
Aj nová panelovka u Zemetu znamená pro traktoristy 
pohodu! 
 

Ale trnek bylo lůni u nás dosť - robečkám do koláčů, 
chlapom pro radosť! (Tož nalej!) 
 

Refrén 

 

Kapitola pátá - Občanská společnost - tři 

štamprle a dost! 

Starosta vlastnoručně oddal mladé párek z Hostišové 
toť na Kultůře, 
světil se zvon a Bábinky aj Hostband zazpívali jak 
v kostele na kůře. 
Bábinky kromě toho fotily se u hrušky a nahrály si 
cédéčko 
Olin a Horizont stavjali cestu kříže, co potěší vaše 
srdéčko! 
 

Ale řečí bylo dneskaj myslém dosť - tak honem 
k Romanovi, tam je každé hosť! 
 
 
 
 

 

TŘIĎME ODPAD! 
 

TŘIĎME HO SPRÁVNĚ! 
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                                        VŠÍMÁME SIVŠÍMÁME SIVŠÍMÁME SIVŠÍMÁME SI    
    

Hejtman Zlínského 

kraje MVDr. Stanislav 

Mišák převzal záštitu 

nad vzpomínkovým 

nočním pochodem 

Clay-Eva a přislíbil 

svou účast. 

Dalšími neméně vý-

znamnými účastníky 

pochodu letos budou 

synové všech tří členů 

paradesantní skupiny 

Clay-Eva. 
    

DĚTSKÝ OCHOTNICKÝ SOUBOR ZVE 

 
Dětský ochotnický soubor zve všechny děti 

i dospělé na představení zbrusu nové pohádkové 

hry Švec a čert. Premiéra se plánuje na sobotu 10. 

dubna 2010 v 17.00 hodin. O případné změně 

termínu budete včas informováni. 

 
ZÁBAVA DŮCHODCŮ 

 
Důchodci v Hostišové se budou opět bavit! 

Pořádají oblíbenou zábavu důchodců, která 

vypukne v sobotu 17. dubna 2010 v sále 

Kulturního domu. Všichni zvaní hosté mají být 

přítomni ve 20.00 hodin, aby jim neuniklo 

předtančení souboru Bábinky, které celou zábavu 

zahájí. Hudbu k poslechu i tanci zajistí skupina 

TANGO. 
 

POCHOD CLAY-EVA PRO DĚTI 
 
I děti se letos dočkají svého malého podvečerního 

pochodu ve stopách skupiny CLAY-EVA. Bude 

se konat týden po dospělých v sobotu 24. 4. 2010 

v podvečer. Podrobnosti se děti včas dozvědí na 

nástěnce Horizontu u točny i z obecního rozhlasu. 

Trasa povede od pomníku přes několik 

kontrolních bodů až k cíli u táboráku. Bližší údaje 

jsou zatím tajné! 

OSLAVY OSVOBOZENÍ OBCE 
 

Další rok brzy uběhne ode dne, kdy byla naše obec 
osvobozena a přišel konec druhé světové války.  Připo-
meneme si jej v pátek 7. května 2010 a uctíme památku 
padlých rumunských vojínů, partyzána Metoděje Poní-
žila a členů paradesantní skupiny Clay-Eva. Sejdeme se 
u kaple v 18.30 hodin. Děti, nezapomeňte si lampiony! 
 

DEN MATEK 
 
Ani letos nezapomeneme na naše maminky. Den matek 

s nimi oslavíme v neděli 9. května 2010 v sále KD. 
 

DĚTSKÝ DEN 
 
Na začátku června se chystá pro děti Dětský den. 
 

KKKKNIHOVNA PŘIPRAVUJENIHOVNA PŘIPRAVUJENIHOVNA PŘIPRAVUJENIHOVNA PŘIPRAVUJE    
 

Knihovna v Hostišové připravuje na květen výstavu 
knih, dokumentů a fotografií na téma Válka, vojna a my. 
Proto prosím Hostišovjáky, aby doma našli fotografie 
z vojny, z různých vojenských odvodů, legitimace a jiné 
dokumenty, které by mohli a byli ochotni zapůjčit na 
tuto výstavu. Všechny tyto věci můžete donést do 
knihovny, nebo je nechat každé pondělí v pohostinství 
u Romana, kde si je vyzvednu.  
Děkuji všem, kteří pochopili můj záměr a pomohou 
uskutečnit jistě zajímavou výstavu. 

     Alena Pakostová         


